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OBEC ZADNÍ TŘEBAŇ 

 

Výroční zpráva obce Zadní Třebaň 

za rok 2022 
 
 

Zhodnocení činnosti za rok 2022: 

Tento rok byl volební. Nové zastupitelstvo obce se výrazně obměnilo. Doufejme, že bude také tak 

produktivní v investičních záměrech a k rozvoji obce.  

Stavbou kanalizace a vodovodního řadu Polní + V Třebcouni s podporou dotace ze SFŽP  se 

ukončilo skoro osmileté budování této základní infrastruktury obce. Na žádnou jinou lokalitu nebo 

ulici bychom zatím dle průzkumu nedostali podporu ( tzv. dotace na hlavu trvale žijící 

s porovnáním předpokládaných nákladů na stavbu).  

Podíl dle Smlouvy za rozšíření ČOV byl uhrazen až v roce 2022, kdy město Řevnice předložilo 

podklady k prokázání zvýšených nákladů. Původně propočtený podíl nákladů obce Zadní Třebaň  

ve výši 3.811.000, Kč byl překročen a dle skutečných nákladů dosáhl výše 4.331.050,29 Kč. 

Z důvodu havarijního stavu a zjištění, že se jedná o černou stavbu,  se vynucenou prioritou stala 

lávka přes Svinařský potok. Realizace díla 8-11/2022 vysoutěženou f. Strabag, a.s., cena celkem 

včetně dalších výdajů (technický dozor, projektová dokumentace, přeložka sítí, administrace dotace, 

soutěž, zábor pozemků atd.)  4.031.214,16 Kč. Z toho poskytnuta Středočeským krajem dotace 

z Programu obnovy venkova podpora ve výši 936.000 Kč. Koloudace 12/2022. 

Z dalších rozpočtovaných investičních akcí se podařilo po několika  urgencích realizovat přípojku 

v+k požární zbrojnice. Z dalších investicí se podařilo realizovat doplnění herních prvků na dětském 

hřišti u Společenského domu v částce 548.281,22 Kč, oprava vrat u stodoly SD, výměna oken na 

budově pošty a obecního úřadu, výměna kondenzačního kotle v 1. patře SD v částce 70. 000,-Kč. 

Obec poskytla provizorní ubytování 13 uprchlíkům z Ukrajiny v SD, a poskytla dar ve výši 

100.000,- Kč Celkové náklady 284.926,97 Kč. Zároveň obec čerpala na podporu ubytovaných 

v roce 2022 částku ve výši 610.600,- Kč. Velké díky patří těm, kteří v průběhu roku ubytovaným 

pomáhali. Zadaná oprava oplocení dvora OU a posílení VO o 4 lampy v ulici K Nádraží bude 

realizována v roce 2023. Plánované opravy asfaltových místních komunikací se neuskutečnily 

z důvodu málo podaných nabídek. Stejně tak i opravy nezpevněných místních komunikací. Obec 

žádala o dotaci z MMR na rekonstrukci multifunkčního hřiště Nad Školou, vyhodnocena byla jako 

náhradník, po navýšení objemu dotačního titulu bylo v 12/2022 obci oznámeno, že bude moci 

počítat s dotací ve výši  2.091.744,- Kč z celkových uznatelných nákladů 2.614.680,59 Kč. 

Předpoklad realizace v 2023. Konce roku 2022 obec završuje rozpracovaným projektem na 

rekonstrukci chodníku Třebaňská – Lipová – Na Návsi. Projekt musí být realizován na stavební 

povolení, a tak je nutno jej dopracovat tak, aby byl průchozí, zejména co se týká autobusových 

zastávek a dopravních poměrů v části u Jednoty.                        

 

Finance: 

Rok 2022 skončil s aktivními stavy na běžných účtech obce v celkové částce 11.818.693,72 Kč. 

Schválený rozpočet obce na rok 2022:  

- na příjmové straně 19.180.000,- Kč 

- na výdajové straně 19.180.000,- Kč 

Upravený skutečný rozpočet obce k 31. 12. 2022: 

- na příjmové straně 22.290.174,- Kč  

- na výdajové straně 22.423.235,76 Kč 
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Daňové příjmy činily 15.783.431,25 Kč, místní a správní poplatky 1.155.831,- Kč, z této částky je 

velká část za poplatek TKO, 1.026.344,-Kč. Obec čerpala dotaci na státní správu + školství v částce 

216.804,-Kč. Dotace na volby činily 41630,8 Kč. Dotace na stavby vodovod a kanalizace Polní a V 

Třebcouni celkem 3.722.335,77 Kč.  

Obec splácí půjčku SFŽP UZ90877 na stavbu kanalizace I. etapa. Ke konci roku 2022 je zůstatek 

nesplacené půjčky ve výši 885.988,36 Kč. Úroky jsou 1% z částky. Obec nemá žádné jiné dluhy a 

půjčky.Stejně tak nemá obec pohledávky nad hranice významnosti, jen evidované pohledávky 

z místních poplatků a letitých nevypořádání z dávných pronájmů, na které je vedeno exekuční řízení 

a vyúčtování zálohových faktur za svoz odpadu za IV. Q 2022 od f. POBERO.  

 

Majetek:  

Nehmotný ( programy, projekty, studie,plány)                                            1.093.399,85 Kč 

Stavby ( budovy, stavební díla, lávky, mosty, vodohospodářské stavby)186.748.791,81 Kč 

Stroje, soubory tech.věcí, VO, stroje a zařízení                                            6.521l.376,96 Kč 

Drobný hmotný majetek                                                                                2.296.799,74 Kč 

Pozemky                                                                                                           771.776,35 Kč 

Nedokončené investice:                                                                                  3.585.396,81 Kč 

Členské vklady                                                                                                     200.000,- Kč 

Roční pojistné za majetek                                                                                    201.390,- Kč 

Fond obnovy vodovodu a kanalizce:                                                                730.991,86 Kč 

 

Činnost obce na úseku VHČ – provozování v+k:  

Obec je od 1/2016 plátcem DPH, předmětem činnosti je provozování splaškové kanalizace a 

veřejného vodovodu, a tak si ze staveb na vodovod a kanalizaci uplatňuje odpočet DPH.  Za nákup 

pitné vody obec uhradila (1.-.9/2022) 367.456,4 Kč bez DPH, tj. 6003 m3, za splaškové vody 

předané k vyčištění do ČPV Řevnice 495.660,9 Kč bez DPH, tj. 10442m3.  Odběratelům bylo 

vyfakturováno 11392 m3 pitné vody za 697.288,09 Kč bez DPH a splaškové vody 17.207m3 za 

816.837,02 Kč bez DPH. Jen na úseku této hospodářské činnosti musela obec vystavit v roce 2022 

celkem 907 faktur.   Na veřejný řad vodovodu je připojeno celkem 255 objektů, na řad splaškové 

kanalizace 307 objektů. 

Jako člen v roce 2021 vzniklého Dolnoberounského vodárenského družstva pracovala obec na tom, 

aby v průběhu roku 2022 provozování veřejného řadu splaškové kanalizace a vodovodu začlenila 

pod něj, a to z důvodu lepší efektivity a udržení provozních nákladů a taktéž ceny vody pitné a 

odpadní na udržitelné úrovni pro odběratele. Předání provozování proběhlo až k 30.9.2022, třičtvrtě 

roku obec provozovala ještě sama, a to v napjatém režimu podstavu pracovníků. DBVD je ke konci 

roku v prodlení s uzavíráním nových smluv s odběrateli. V průběhu prvního čtvrtletí 2023 by dle 

informací dohnat zpoždění v jejich uzavírání s odběrateli. 

 

Činnost obce jako zřizovatele: 

Školství: 

Příspěvek od zřizovatele pro Základní školu a mateřskou školu byl navýšen, a to hlavně  z důvodu 

nárůstu cen, zejména energií na  800. 000,- Kč, následně upraven na 1.000.000,- Kč. Náklady na 

provoz budovy školy a školky zřizovatele, včetně investičních transferů zřízené příspěvkové 

organizace byly 469.939,95 Kč. Ředitelkou PO Základní škola a Mateřská škola Zadní Třebaň je 

Mgr. Tereza Macourková. Kapacita ZŠ 50 žáků ve šk.r. 2022/2023, naplněnost školy 47 žáků, 

kapacita MŠ 24, na výjimku 28 dětí. Navštěvuje 26 dětí, a to z důvodu počtu dětí s vyšší náročností 

– dle posudku ped.psych.lékaře. Byla provedena 2x kontrola hospodaření PO. Odkaz na výroční 

zprávu školy za rok 2022. Z toho v posledním roce před zahájením školní docházky je 10 dětí,  .  

Od září 2018 je ucelený I. stupeň, tj. 1. až 5. ročník ZŠ. Je uzavřena smlouva o zajištění spádovosti 

pro 5.až 9. ročník se ZŠ Řevnice s dohodnutou částkou podílu NIV nákladů paušálně 3000,- Kč na 
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žáka, za školní rok 2021/22 a 2022/2023 uhradila obec 330.000,- Kč. 

 

Zásahová jednotka – JSDHO: 

velitelem p. J. Ševčík ml., jednotka má 8 členů. Jednotka byla v roce povolána k 9 zásahům, 

zúčastnila se 5.  Odkaz na výroční zprávu JSDHO Zadní Třebaň za rok 2022. 

  

Činnost obecního úřadu samospráva a přenesená státní správa:  

Počet zaměstnanců celkem ke konci roku: 3, z toho 2 administrativní pracovnice – agendy úřadu, 

DPH, účetnictví, poplatky, fakturace, 1 pracovník technických věcí, starostka uvolněná, ostatní 

členové ZO neuvolnění.  

Práce obecního úřadu, probíhá v rámci přenesené státní správy a samosprávy s hospodářskou 

činností,provozování vodovodu a splaškové kanalizace do 30.9.2022. Administrují se agendy 

evidence obyvatel, poplatků, účetnictví a výkaznictví a dalších navazujících výkazů. 

Obecní úřad v roce 2022 zpracoval 1000 došlých písemností, vydal 9x Rozhodnutí o povolení 

kácení stromů, 2x Rozhodnutí o zamítnutí kácení stromů,  2x Rozhodnutí o povolení napojení 

pozemku na místní komunikaci, 2x Rozhodnutí o zrušení trvalého pobytu, 4x Rozhodnutí o 

přidělení čísla popisného, 1x Rozhodnutí o přidělení čísla evidenčního, 1x Rozhodnutí o zrušení 

čísla popisného, 4x Rozhodnutí o zrušení čísla evidenčního.  

Žádosti o informace podle z.č.106/1999 Sb.: podáno 5 žádostí – vyřízeny 2 žádosti, odloženy 3 

žádosti. Zveřejňováno na stránkách obce. 

Obec byla kontrolována 2x krajským úřadem – přezkoumání hospodaření obce, z toho jedno bylo 

dílčí přezkoumání hospodaření roku 2022, 1x přezkoumání hospodaření obce za rok 2021.Dále byla 

obec kontrolována na zajištění činnosti BOZP, o výkonu přenesené působnosti svěřené obci na 

úseku Registru územní identifikace, adres a nemovitostí a na působnost podle z.č.240/2000 Sb. o 

krizovém řízení a změnám v krizovém zákoně a protipožárních opatřeních. 

Zastupitelstvo obce neodsouhlasilo v začátku roku 2022 navržený příspěvek na dopravní obslužnost 

Středočeským krajem, a to z důvodu nepřiměřeného nároku, zejména na trať Zadní Třebaň – 

Lochovice. Nové zastupitelstvo odsouhlasilo uzavřít Smlouvu o příspěvku na dopravní obslužnost 

na rok 2022 až v 12/2022, kdy byla navržena IDISK přijatelně ponížená částka, a to  66.317,- Kč.  

 

Statistické údaje: Obec má k 31.12.2022: 

Počet čísel popisných – RD: 313, počet čísel evidenčních-rekreačních objektů: 546.  

V obci je trvale hlášeno 1009 obyvatel, z toho 57 cizinců. Českých občanů je 952, z toho mužů nad 

80 let je 13, z toho nejstarší  muž  ve věku 92 let, žen nad 80 let je 26, z toho nejstarší  žena ve věku 

93 let. Průměrný věk žen je 42 let, mužů 37 let. Průměrný věk obyvatelstva je 39 let. 

V roce 2022 se přistěhovalo 51 občanů, odstěhovalo se 17 občanů, 3 stěhování v rámci obce, 

zemřeli 4 obyvatelé, z toho 2 muži a 2 ženy, a narodilo se 9 dětí, z toho 5 dívek a 4 chlapci. 

 

Příspěvky na činnost spolkům a organizacím: 

Obec poskytla finanční příspěvek na činnost TJ ostrovan ve výši 60.000,- Kč.  

V obci aktivně pracují spolky a kroužky, které jsou jistě přínosem pro život v obci i výchovu 

mládeže, a to jak SDH, Klub českých turistů, TJ Ostrovan, kroužky v základní a mateřské škole, 

o.s. Salto, Naše noviny. 

 

Spolupráce s Pečovatelskou službou v Řevnicích pokračuje i nadále, obec na činnost pro naše 

občany využívající pomoc PS přispěla částkou 606,11,-Kč Tuto službu využívá 1 občan. 

 

Přestupkové řízení vede za obec i nadále Městský úřad v Berouně, a to od 1. 1. 2007. V roce 2022 

bylo projednáno celkem 11 oznámených přestupků. Úplata ze strany obce za tuto činnost činila za 

rok 2022 částku 22.000,- Kč. (dle změny veřejnoprávní smlouvy). 
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Odpadové hospodářství: 

Svoz komunálního odpadu byl pro obec v roce 2022 nákladem v celkové výši 1.612.799,61,- Kč. 

Na poplatku za komunální odpad bylo inkasováno 1.026.344,-Kč. Členění výdajů: TKO 

1.030.873,2,- Kč, tříděný odpad 307.480,1 Kč, BIO 1100 litrů  3 ks  25.386,83 Kč, nebezpečný 

odpad  23.366,061 Kč, velkoobjemový odpad 36.382,36 Kč., AVE pneu 9445,26 Kč, Osbet BIO  

oranžové kontejnery 177.022 Kč, Město Řevnice BIO 327,-Kč. 

Odměna 179.227,5 Kč ( EKO- KOM) bylo příjmem tzv. odměnou za zajištění zpětného odběru 

odpadů z obalů (separovaného odpadu).  

V obci nebyl nasmlouván svoz bioodpadu od občanů-1x za 14 dní (tzv. biopopelnice) z důvodu 

nabídnuté ceny f. AVE. Od 1.10.2022 uzavřena smlouva o nakládání a svozu odpadu s f. POBERO, 

již založil Dobrovolný svazek obcí Dolnoberounské odpady.  

Po pořízení 10 nových velkých kontejnerů, začal na jaře 2017 svoz i objemnějšího bioodpadu, do 

kompostárny v Letech bylo odvezeno celkem 304,79 tun bioodpadu. Obec má uzavřeny smlouvy na 

zpětný odběr elektroodpadu a použitých baterií. Dříve jsme naopak za tento odpad platili, což vede 

také k úspoře peněz. Drobný elektroodpad je svážen v klecích dle váhy. Velkoobjemový odpad  a 

nebezpečný odpad obec zorganizovala 2x, 2x proběhla sbírka pro Diakonii Broumov.  

 

Členství:  

V roce 2021 se obec stala jako člen Regionu Dolní Berounka i členem založeného DSO 

Poberounské odpady, se záměrem spolupracovat s ostatními členskými obcemi na co 

nejefektivnějším řešením odpadů v návaznosti na nové podmínky legislativy a za účelem 

ekonomicky hospodárného řešení odpadového hospodářství.  Od 1.10.2022 sváží odpady i pro naši 

obec.  

Jako člen v roce 2021 vzniklého Dolnoberounského vodárenského družstva pracuje obec na 

začlenění provozování veřejného řadu splaškové kanalizace a vodovodu v majetku obce. 

Provozování začleněno k 1.10.2022.  

 

Ostatní činnost: 

V roce 2022 pokračovala i činnost Sboru pro občanské záležitosti v rámci návštěv u občanů, kteří 

dovršili významné životní jubileum, uskutečnily se  3 návštěvy. V obci bylo uvítáno do života 5 

nových občánků.  

Obec podporuje sportovní a společenský život, umožňuje využívat společenský sál pro sportovní 

aktivity spolkům a ostatním skupinám.  

 

Chtěli bychom pokračovat ve směru zkulturnění vzhledu obce, obnově a údržbě veřejné zeleně, 

navýšení kapacity ZŠ a MŠ – zadat zpracování projektové dokumentace, cesta pro pěší směr ulice 

Na Chybu, rekonstrukce hřiště nad školou pro multifunkční využití – v roce 2021 podána žádost o 

dataci MMR, v roce 2022 info o přiznání finanční podpory. oprava chodníků v ulici Třebaňská u 

COPPU Na Návsi - na tuto akci je zpracována dopravním projektantem projektová dokumentace, 

pořízení nového územního plánu obce. Některé z těchto akcí budou limitovány našimi finančními 

prostředky, opravy na místních komunikacích, které se nepodařilo realizovat v r.2022. 

Stejně tak je naším zájmem podporovat kulturně společenské aktivity.  

Na závěr bych chtěla poděkovat všem jednotlivcům, dobrovolným organizacím i zájmovým či 

občanským sdružením za to, že v minulém roce vyvíjeli činnost pro rozvoj a v zájmu obce a 

doufám, že v letošním roce tomu bude podobně, případně že kulturní, sportovní i společenský život 

obce ještě ožije. 

 

 

Markéta Simanová 

  starostka obce 
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